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     Protokół z XL/17 Sesji Rady Miejskiej w Międzyzdrojach 

z dnia 14.12.2017, godz. 9.00-15.00, 

miejsce obrad: Sala Konferencyjna Urzędu Miejskiego w Międzyzdrojach. 

 

1. Otwarcie XL Sesji RM i stwierdzenie quorum. 

 

Sesję otworzył Przewodniczący RM Jan Magda, stwierdzając na podstawie listy obecności niezbędne 

quorum. Lista obecności i zaproszonych gości stanowi zał. Nr 1 i 2 do protokołu. Obecnych 14 radnych, 

Radny Andrzej Kościukiewicz zapowiedział swoje spóźnienie. 

 

2. Wnioski do porządku  obrad, zał. nr 3 i 4  

 

Przewodniczący poinformował, że w związku z sesją budżetową Radni otrzymali materiały na 14. dni 

przed terminem. Natomiast część materiałów wpłynęła od Burmistrza, zgodnie ze statutem na 7. dni 

przed sesją,  te materiały zostały odrębnie dosłane radnym, i zostały zaopiniowane na posiedzeniach 

komiji przed sesją . 

Burmistrz wnioskuje o wprowadzenie do porządku 8. projektów uchwał: 

• Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie na rok 2017. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/256/16 Rady Miejskiej w 

Międzyzdrojach z dnia 15 grudnia 2016 roku w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Międzyzdroje na 2017 rok. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/11 Rady Miejskiej w 

Międzyzdrojach z dnia 4 stycznia 2011 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Międzyzdroje na lata 2017-2035. 

• Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu 

Ochrony Środowiska w Międzyzdrojach, w sprawie dofinansowania i utrzymania 

stadionu miejskiego w Międzyzdrojach. 

• Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego przy „Kawczej Górze” obejmującego działki 

oznaczone numerami: 439 i 160/5 obrębu 20 jednostki ewidencyjnej Gminy 

Międzyzdroje. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany w Statucie Sołectwa Wicko. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany w Statucie Sołectwa Lubin.  

• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości. 

 

Przewodniczący Rady zaproponował wpisanie do porządku punktu:  

- Przyjęcie protokołu z kontroli Międzynarodowego Domu Kultury w zakresie dochodów 

uzyskanych z wynajmu pomieszczeń oraz dzierżaw za rok 2016, w porównaniu z rokiem 2015. 

Przewodniczący zapytał o inne propozycje zmian do porządku, w związku z brakiem uwag 

przedstawił kolejność, wg której będziemy procedowali na sesji. Całość zmian wraz z 

autopoprawkami Burmistrza, wg. zaproponowanego porządku, zał. nr 5 do protokołu, poddano 

pod głosowanie, za przyjęciem opowiedziało się 14 radnych.    

 

3. Uwagi i poprawki Radnych do protokołów z XXXIX Sesji RM w Międzyzdrojach. 

 

Do protokołu nie wniesiono uwag, zatem protokół uznaje się za przyjęty w wersji zapisanej, a 

podpisanej przez Przewodniczącego. 
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4. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Interpelacje złożyli Radni: 

1) Filip Szyszkowski, zał. Nr 6  

2) Iwona Czyż, zał. Nr 7 

3) Bogusław Sutyła, zał. nr 8 

 

Burmistrz  wypowiedział się w temacie zainstalowania lamp na ulicy Garażowej, przedstawił tę 

problematykę  na komisjach, wyjaśniając, że jest to duży koszt, łącznie  66 tys. zł. Jest to jednak zadanie 

inwestycyjne, które trzeba wprowadzić do budżetu.  

Radny Janusz Piłat zauważył, że temat ten się przewija się już od wielu lat. 

4) Radny Zbigniew Mittelstädt, zał. Nr 8    

5) Radna Katarzyna Natkańska, zał. Nr 9  

 

Radny Mateusz Bobek nawiązując do interpelacji  poinformował, że już poczyniono kroki odnośnie 

przeniesienia pewnych zajęć w zakresie działalności motywacji i działania w inne miejsce. 

Burmistrz odpowiedział na ostatnie pytanie Radnej informując, że w wieloletniej  prognozie finansowej 

zostają zabezpieczone  kwoty szacunkowe, po weryfikacji biegłych, kwota ta została obniżona i 

wykonana.  

6) Dorota Klucha, zał. Nr 10  

 

Burmistrz odpowiedział Radnej na bieżąco, zaczynają się odbiory i w styczniu będzie oddanie 

lokali mieszkalnych do użytkowania, a później będziemy je przyznawali. 

7) Ewa Trott, zał. nr 11   

 

Burmistrz poinformował Radną, że przeglądy robione są  na bieżąco, przy okazji zwrócił się z apelem 

do mieszkańców w związku z tym, że  notorycznie przecinany jest dopływ energii, prośba o informację, 

gdyby ktoś był świadkiem takiego zdarzenia.  

 

Przewodniczący zamknął ten punkt porządku. 

 

5. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2017. 

Zagadnienie wyjaśnił Burmistrz, są  to zmiany wynikające z codziennego funkcjonowania.   

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. KRGiB opowiedziała się pozytywnie  

2. KSKiS 7 za przyjęciem  

 

Przewodniczący otworzył i  zamknął dyskusję, poddając pod głosowanie projekt uchwały, za 

przyjęciem opowiedziało się 14 radnych. 

 

Uchwała Nr XL/417/17 stanowi zał. Nr  12 i 13 do protokołu.  

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/256/16 Rady Miejskiej w 

Międzyzdrojach z dnia 15 grudnia 2016 roku w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Międzyzdroje na 2017 rok. 
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Zagadnienie omówiła pani Agnieszka Sadka, zmiana dotyczy 3. załączników. 

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. KRGiB opowiedziała się pozytywnie  

2. KSKiS 7 za przyjęciem  

 

Przewodniczący otworzył, po czym zamknął dyskusję, poddając pod głosowanie projekt 

uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 14 radnych. 

 

Uchwała Nr XL/418/17 stanowi zał. Nr  14 i 15 do protokołu.  

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/11 Rady Miejskiej w 

Międzyzdrojach z dnia 4 stycznia 2011 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Międzyzdroje na lata 2017-2035. 

Pani Agnieszka Sadka omówiła zmiany dot. trzech załączników:  

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. KRGiB opowiedziała się pozytywnie  

2. KSKiS 6 za przyjęciem, 1 osoba wstrzymała się   

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, w której głos zabrali: 

 

Radna Iwona Czyż nie zgadza się z zapisem puntu dotyczącego ratownictwa morskiego. 

Zdaniem Radnej, umowa 3. letnia jest pewnego rodzaju zobowiązaniem, co w świetle 

kończącej się kadencji Rad  Miejskich, nie powinno mieć miejsca. Radna  uważa, że jest to 

pewnego rodzaju zobowiązanie, które niepotrzebnie podejmujemy. Czy to jest właściwe, że 

zabezpieczamy środki finansowe nie mając tytułu prawnego, wszak nie wiemy jakie starostwo 

podejmie decyzje  w tym temacie. 

Burmistrz przypomniał, że jest to tylko prognoza, mamy prawo zabezpieczyć środki, a czy 

skorzystamy z przetargu, to wynika z zupełnie innych decyzji. Burmistrz zaznaczył, że nie  

ukrywa, iż w momencie przyjęcia uchwały zostanie natychmiast rozpisany przetarg 3.letni, 

który daje większą możliwość bezpieczeństwa na kąpielisku, gdyż zgłasza się  więcej 

podmiotów do przetargu,  zazwyczaj pojawia się również korzystniejsza oferta. Natomiast 

przyszła Rada może zawsze sobie dokonać zmian. Natomiast tytuł prawny będzie potrzebny w 

momencie ogłoszenia,  nie dzisiaj, gdyż dzisiaj chcemy tylko zabezpieczyć środki.   

Radny Bobek podzielił się swoim doświadczeniem na bazie innych Gmin, np. 

Dziwnowa.  Poziom bezpieczeństwa w naszej Gminie jest najważniejszy, i dotyczy to każdej 

kadencji.  Na podstawie dotychczasowych dokonań nie musimy się chyba  wstydzić naszej 

obsługi ratowniczej. Radny zauważył, że rynek  osób upoważnionych do ratownictwa jest 

mocno ograniczony, gdyż istnieje  duży problem z pracownikami, o tym się zresztą szeroko 

mówi. Jeśli odbywa się przetarg na dłużej, można przygotować i wyszkolić pracowników na 

swoje lokalne  potrzeby. Poza tym nie bez znaczenia jest znajomość kąpieliska, gdyż  każde z 

nich ma swoją specyfikę. Pamiętajmy również, że przetarg na kila lat daje możliwość 

zainwestowania w sprzęt, a taka inwestycja na kąpielisku jest niezbędna do osiągnięcia 

odpowiedniego poziomu bezpieczeństwa. Radny pamięta, że przy umowach jednorocznych był 

tzw. skok na kasę, a stabilizacja w tej pracy jest ważna. Naprawdę nic się tutaj nie dzieje poza 
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literą prawa, a  insynuacje w tym temacie są nie na miejscu ponieważ sprawa naszego 

bezpieczeństwa jest niezmiernie istotna, dlatego też osobiście odbiera to jako personalne ataki, 

zauważył Radny Mateusz Bobek.  

Radna Iwona Czyż stoi na stanowisku,  że radni powinni pozostawić następcą decyzję 

w zakresie kompleksowej dzierżawy plaży i ratownictwa, a nie zostawiać „przysłowiowy 

pasztet”. Pamiętajmy o tym, że istnieją  prawa i obowiązki wynikające z zawartych umów. 

Rzetelne gospodarowanie środkami finansowymi Gminy powinno być priorytetem dla  

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego   i Budżetu, zauważyła Radna. 

Porównywanie naszej Gminy  z  Gminą   Dziwnów nie jest właściwe, gdyż  Dziwnów  

obsługuje 4. kąpieliska,  Gmina Międzyzdroje tylko  2, Dziwnów zatrudnia 60 ratowników,  a 

my tylko  32. 

Radna zapytała, czy przy przetargu może być uwzględniony zakup środka trwałego 

ponieważ środki się amortyzują, tzn. nie przechodzą na własność Gminy, tylko pozostają 

własnością  podmiotu, który zakupił ten sprzęt. 

Radna Dorota Klucha zwróciła uwagę na poziom odbywającej się dyskusji. Osobiście 

jest  Radną 12 lat,  ale czegoś takiego, jak to miejsce  w tej kadencji,  nie doznała wcześniej. 

Zawsze istniała kultura w Radzie, teraz tej kultury brakuje. Radna, w oparciu o swoją 

długoletnią  działalność gospodarczą   optuje zdecydowanie  za tym, aby przetargi były 

organizowane  na okres  dłuży,  przynajmniej tam, gdzie trzeba włożyć własne środki. Właśnie 

w specyfikacji przetargowej powinna zostać zapisana taka klauzula, że ta firma może przystąpić 

do przetargu, która posiada odpowiedni sprzęt, gdyż z tym wiąże sprawa naszego 

bezpieczeństwa, tak jest właśnie  w przypadku ratownictwa. Trzeba zakupić odpowiedni sprzęt, 

i to właśnie powinno być w specyfikacji przetargowej, gdyż później  obudzimy się z problem, 

bo firma nam się nie wywiąże ze  zobowiązania. Wiemy, że co roku istnieje problem z 

ratownikami, a przetarg określi to wszystko, co dzisiaj nas tak absorbuje. 

Przewodniczący Rady zauważył, że może  dziwić ta dyskusja nad problemem tak 

istotnym dla naszej Gminy, jakim jest bezpieczeństwo naszych turystów. Wnioskuje o 

zamknięcie dyskusji. 

Radny Janusz Piłat, nawiązując do dyskusji powiedział,   że bywało różne z naszym 

ratownictwem, aktualnie mamy sprawdzoną firmę, wchodzimy w wieloletni przetarg na usługę 

ratowniczą, posiadamy błękitną flagę, nasi goście są zadowoleni , osobiście nie widzi powodu, 

aby oceniać sytuację z pozycji osoby, tak jak to robi Radna Czyż, która nie ma praktyki w 

prowadzeniu  działalności gospodarczej. Jest to sprawdzona działalność, dobrze funkcjonuje i 

nie ma tutaj żadnego zagrożenia, że ktoś nam coś zarzuci. 

Radna Katarzyna Natkańska uważa, że  przykre jest, iż nie dyskutujemy o takich 

sprawach na komisjach, tylko wchodzimy w niepotrzebną polemikę na sesji. Musi przyznać, że 

argumenty Radnego Mateusza  Bobaka przemawiają, ale dyskusja powinna się odbyć 

wcześniej. 

Burmistrz przypomniał, że dzisiaj debatujemy nad zabezpieczeniem środków na 

ratownictwo, nie ma to nic wspólnego  z przetargiem, na to przyjdzie dopiero czas, ta dyskusja 

może dopiero się odbyć. 

Przewodniczący zamknął dyskusję,  poddając pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 

opowiedziało się 11 radnych, 2 osoby wstrzymały się od głosu. 

 

Uchwała Nr XL/419/17 stanowi zał. Nr  16 i 17 do protokołu.  

 

Przewodniczący ogłosił 10 min. przerwę, po przerwie wznowił posiedzenie.  
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8. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Międzyzdroje na 2018 rok. 

 

Tytułem wstępu głos zabrał Burmistrz. Przygotowany budżet jest bardzo ambitny, powiedział, są to 

najwyższe dochody w historii Międzyzdrojów. Dochody majątkowe są bardzo trudne do uzyskania 

ponieważ w dużej mierze opierają się  o środki zewnętrze, które musimy pozyskać z różnych źródeł. 

Mamy w budżecie poz. 7 mln zł po stronie dochodów, a po stronie wyd. 9 mln zł na projekty dot. sołectw 

i budowy zadań nad którym procedujemy od lat. Mamy zagwarantowane dofinansowanie na poziomie 

75%, wcześniej uzyskiwano do 100 %.  Zatem w momencie brakujących 25% na wkład własny, nie 

możemy wydać tego z publicznych środków. A zatem, zadanie jest niepewne i zależy od decyzji 

ministra, który zarządza środkami. Chcemy je zrealizować, ale będzie to trudne. Mamy dochody 

uzależnione od sprzedaży na kwotę ok. 10 mln zł, i tutaj jest wątpliwość czy zdążymy przygotować 

działkę do sprzedaży. Zatem jeśli dochody nie  będą się realizowały,  to również będzie problematyczna 

sfera wydatków.  Burmistrz uważa jednak, że dochody bieżące się  zrealizują, a wydatki bieżące 

powinny być trochę niższe, aniżeli zakładana maksymalna kwota. Wynik budżetu jest ujemny i 

planowany jest deficyt w wysokości ponad 6 mln zł,  finansowany wolnymi środkami. Zakładamy 

pożyczkę  2 mln na termomodernizację placówek oświatowych, która będzie umorzona w 30 %, o co 

będziemy występowali. Zatem przychody ponad  8 mln z wolnych środków oraz z pożyczki,                         

z przeznaczeniem na termomodernizację. Rozchody planujemy kolejny rok spłat. Wykup obligacji na 

kwotę ok. 1 mln zł., będziemy chcieli przesunąć wykup obligacji z roku 2018 i 2019,  po 1 mln zł na 

lata 2025 i 2026, aby te środki przekazać na wkłady własne, a nie spłacać obligacje. Tak postępuje 

Dziwnów, jest w tym pewna logika, gdyż można skorzystać ze środków zewnętrznych.  Plan po 

zmianach niewiele się różni, kwoty wydatków się zmieniają.  

Burmistrz omówił plany w poszczególnych działach, gdzie jest możliwość dofinansowania na nasze 

zadania: portu rybackiego, plaży. W gospodarce mieszkaniowej prognozujemy ostrożnie, o ile można 

używać takiego słowa, 32 mln zł otrzymamy na dofinansowanie oczyszczalni ścieków. W styczniu 

przekazujemy majątek spółce. Burmistrz zaznaczył, że od 4 lat nie rosną podatki, a nawet 2.krotnie 

zostały obniżone.  W przyszłości budżet będzie ustawiony na wpływy z podatków, choć pozostało nam  

jeszcze trochę terenów w Gminie do sprzedaży, np. zachodnia część Gryfa Las.   

Pomoc społeczna, dochody rosną w trakcie roku, gospodarka komunalna,  planujemy uzyskać 

dofinansowanie na tereny zielone – morze zieleni. Burmistrz omówił dofinansowanie kaplicy na 

cmentarzu.  Ogółem planujemy dochody na kwotę 68 606 000,   bardzo ambitnie, a dochody bieżące 

realnie. Planowane wydatki Burmistrz omówił szczegółowo. Bardzo dbamy o dochody i wydatki 

bieżące Gminy. Jeśli chodzi o wynagrodzenia, wypłaciliśmy wszystkim, za wyjątkiem ZOŚ oraz MDK, 

planujemy zrealizować te podwyżki w roku przyszłym. Zaplanowano również odprawy emerytalne, i te 

w związku z odejściem pracowników, jeśli kogoś dziwi tutaj dość wysoka kwota.  W oświacie 

planowany jest  wzrost 40 % , tutaj mieści się również  termomodernizacja. Pomimo, iż zlikwidowano 

jeden szczebel nauczania ( gimnazja),  to i tak jest to wzrost 11 % do roku ubiegłego. Jest to dział z 

którym samorząd będzie musiał dojść do pewnych rozstrzygnięć ponieważ co roku musimy znaleźć w 

budżecie kwotę   7 mln zł z dochodów bieżących ,  aby pokryć tworzącą się dziurę pomiędzy subwencją 

a wydatkami faktycznymi w oświacie. Jednak nie zawsze się to uda, i to jest ten problem. Nastąpił 8.% 

wzrost w opiece społecznej,  wciąż jest wiele osób, które sobie nie radzą w tej rzeczywistości, stąd 

konieczność wygospodarowania takich środków z budżetu. Wydatki związane z rodziną są wyższe niż 

dochody, samorząd dokłada, jest to na naszym garnuszku. Na wysokim poziomie znajduje się  kultura i 

dziedzictwo narodowe, podobnie jak kultura fizyczna. Ta znaczna kwota związana jest z   wykupem 

nakładów na stadionie, ona zaciemnia nam wydatki na sport w Międzyzdrojach. Ogółem spory wzrost. 

27 mln wydatki majątkowe, bieżące na poziomie 48 mln zł. Burmistrz omówił listę inwestycji, jest ich 

17 zadań, każde z zadań zostało szczegółowo omówione. Na tym zakończono prezentację. 

Burmistrz poinformował, że wszystkie zgłoszone wnioski komisji przyjmuje, wprowadzając je 

jaki swoje autopoprawki. Które zostaną później omówione. 
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Przewodniczący odczytał  opinię RIO w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej, która 

stanowi zał. nr 18 do protokołu. Opinia jest pozytywna. Kolejna opinia dot. sfinansowania deficytu 

budżetowego, zał. nr 19 do protokołu.  Przewodniczący Rady odczytał opinię. Następnie poprosił o 

przedstawienie opinii poszczególnych komisji RM.  

 

STANOWISKA KOMISJI  

Przewodniczący komisji Spraw Komunalnych i Społecznych odczytał opinię komisji, która 

stanowi zał. nr 20 

Przewodniczący Komisji Filip Szyszkowski nawiązał również do Portu Marina w kontekście 

konieczności zapewnienia wyższych dochodów. Zaproponował rozpatrzenie możliwości  

posadowienia tam domków letniskowych. Komisja dyskutowała również w temacie 

oświetlenia,  pomiędzy ulicami Krótką a Światowida, jest to kwestia do rozważenia.  

 Opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu odczytał Przewodniczący Komisji 

Mateusz Bobek, opinia stanowi zał. Nr 21 do protokołu.  

 

Przed przystąpieniem do dyskusji,  Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach, przerwa 15 min.,  po 

przewie wznowił posiedzenie.  

Przewodniczący otworzył dyskusję, w której głos zabrali: 

 

Radny Filip Szyszkowski nawiązał do dość rozbudowanej listy rezerwowej inwestycji. Fajnym 

rozwiązaniem będzie wprowadzenie budżetu obywatelskiego, mogłoby być to ciekawym pomysłem  w 

kontekście wyboru inwestycji do realizacji. Radny  chciałby zaanonsować ten temat, którym będzie się 

starał zainteresować swoją komisję. 

Radna Iwona Czyż, wyrażając swój pogląd na temat  budżetu powiedziała, że jest przeciwna sprzedaży 

działki na promenadzie pod budowę hotelu. Radna uważa, że jest to ostatni grunt  na promenadzie, 

dlatego byłaby ostrożna z podejmowaniem takich decyzji. Osobiście  nie podpisuje się pod tym, jest to 

bowiem newralgiczna część Międzyzdrojów. 

   

Radny Jan Węglorz nawiązując do tematyki budżetowej wyraził swoje stanowisko w niektórych 

sprawach. Jeśli chodzi o inwestycje, nie została zrobiona ulica Orzeszkowa, celowo nie nalegał na 

zrobienie końcówki ulicy  M.C. Skłodowskiej ze względu na budowę „szkieletora”. Tymczasem w 

budżecie nie ma nawet zapisanej  końcówki tej ulicy. Po zaciągnięciu opinii Radny wie, że taka 

możliwość istnieje, dlatego bardzo prosi, aby przy zmianach budżetowych,  wziąć to pod uwagę,  i 

wykonać tę ulicę w roku budżetowym. Kolejna sprawa dot. braku środków na zakup choćby jednego 

kontenera mieszkalnego. Chodzi mianowicie o to, aby zmobilizować mieszkańców do dbałości o lokale 

komunalne, wiemy bowiem, że z tym jest  różnie. Kolejna sprawa dotyczy bezczynności odnośnie 

budowy mieszkań socjalnych, co pozwoliłoby rozładować sytuację mieszkaniową w Gminie. Mamy 

świadomość tego, że do wszystkiego niezbędne są pieniądze, ale  Radny wierzy, że będzie taka 

możliwość w trakcie roku. Martwi również fakt, że nie wszystkie wnioski  komisji zostały zrealizowane 

przez Burmistrza, chodzi tutaj o  oświetlenie odcinka Słowiańska - Niepodległości i wykonanie barierek, 

jest to niewielki koszt, uważa, że  można było  to było zrobić.   Osobiście zastanawia się,  jak  ma 

głosować w temacie budżetu, jednak pomimo tych wątpliwości  opowie się pozytywnie,  mając wszak  

nadzieję na realizację remontu końcówki ulicy  M.C. Skłodowskiej. 

     

Radna Anna Oleksy zapytała o ulicę Główną w Lubinie,  co w kwestii jej przekazania, na jakim etapie 

znajduje się sprawa. Burmistrz czeka na decyzję Rady Powiatu odnośnie zgody na przekazanie drogi 

powiatowej naszej Gminie. Procedura musi się zakończyć do końca września, a od nowego roku 

możemy stać się właścicielem drogi. Dokumentacja  na tę drogę uległa zawieszeniu, gdyż  trzeba 

wypłacić odszkodowania za działki -  fragmenty działek osób prywatnych, ale nie można wszystkich 

zebrać celem załatwienia formalności. Można to zrobić ze spec ustawy, to ułatwia sprawę, inaczej bez 
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zgody właściciela nie ma szans. Pytanie,  czy Rada chce drogę, i takie zapytanie będzie musiało być 

skierowane do Rady Miejskiej celem udzielenia docelowej odpowiedzi. 

Radny Mateusz Bobek wypowiadając się w tej sprawie powiedział, że  nikt z nas chyba nie wierzył, że  

powiat wykonana tę drogę jako własną inwestycję.  Kolejna kwestia,  to utrzymania tej drogi, miało to 

być na zasadzie transakcji wymiennej, teraz będzie to dodatkowe zadanie, które spadnie  na nasze barki, 

wydaje się,  że transakcja powinna być 2.torowa. 

Mija  kolejny rok, powiedział Przewodniczący Rady,   nie wiemy czy starostwo będzie chciało 

przekazać tę nieruchomość, ale wprowadzanie nowej inwestycji, wobec tych rezerwowych, które się nie 

zmieściły,  jest dyskusyjne. Ten odcinek drogi,  to bagatela   kwestia kilkunastu milionów złotych, 

chyba, że pozyskamy jakieś źródła finansowania. 

Trzeba będzie wyetapować inwestycję, powiedział Burmistrz,  przejęcie dokumentacji będzie 

musiało być uzgodnione z projektantem, ale jest to melodia przyszłości, trzeba włączyć finansowanie 

zewnętrzne. Taka dyskusja w temacie ulic  dopiero przed nami, Burmistrz omówił szczegółowo 

zagadnienie.  

Radny Krzysztof Szlaski  nawiązał do ulic  Niepodległości – Słowiańska,  przypomniał, że miały być  

zabezpieczone pieniądze na schody  w kwocie 7 000 zł, chodziło o zamianę działki. Burmistrz 

przypomniał, że tam chodziło o własności prywatne, trzeba doprowadzić do ew. zamian. Najpierw 

projekty europejskie, tam gdzie jest wkład własny, pozostałe musza poczekać.   

Radny Mateusz Bobek nawiązał do zadań, które musimy wykonać, bo mamy na to dofinansowanie : 

- termomodernizacja obiektów oświatowych, 

- kładki na koronie wydm, 

- zieleń,  i tyle,  na nic innego nie mamy pieniędzy, chyba że sprzedamy działkę na promenadzie, a tutaj 

jak widzimy zdania są podzielone. 

Burmistrz przypomniał, że dzisiaj nie procedujemy nad sprzedażą działki, to nastąpi w innym trybie. 

 

Radny Bogusław Sutyła  nawiązując do  planu finansowego powiedział, że jest ambitny i uzależniony 

od niektórych pozycji przychodów, mamy świadomość, że działka na promenadzie  jest kontrowersyjna 

ale mamy również  świadomość, że jeśli nie będzie  tej sprzedaży, to możemy jej równowartość 

skasować po stronie wydatków. Nasza praktyka jest jednak  taka, że jest to dopiero początek naszej 

budżetowej drogi, te zapisy się zmieniają, zatem rzeczywistość kreujemy na bieżąco. Przychyla się do 

tego, choć wie, że są tutaj zdania podzielone. Apelował wcześniej o kwestie, które dotyczą wszystkich 

mieszkańców, chodzi o cmentarz i przebudowę ulicy Cmentarnej, pojawiła się możliwość remontu 

kaplicy, i choć znajduje się na liście rezerwowej  ma nadzieję, że uda się to zrealizować.  Poza tym 

ważny jest zakup i montaż kontenera sanitarnego  na ulicy Nowomyśliwskiej, a przynajmniej 

posadowienie  „toy toya”, bo w przeciwnym razie kończy się na korzystaniu z działek, znajdujących się 

nieopodal. Osobiście przychyla się do przyjęcia budżetu. 

 

Radna Ewa Trott nawiązała do ulicy Kopernika,  gdzie powstał budynek komisariatu  policji,  droga tam  

jest fatalna, warto się nad tym pokłonić, chodniki są zrobione, ale ulica niestety wymaga działań 

remontowych. Podobnie jak ulica Mickiewicza i Plażowa, znajdują się tam dziury, które staja się 

niebezpieczne. 

 

Radny Krzysztof Szlaski nawiązując  do urządzenia placu zabaw  w Wicku, zauważył, że warto 

zainteresować się finansowaniem tej inwestycji z programu OSA, można dofinansować takie inwestycje  

w 50 % , jako strefę aktywności. Burmistrz podziękował za cenną radę,  którą weźmie to pod uwagę.    

 

Radna Dorota Klucha podziękowała Burmistrzowi i Radnym za środki na zorganizowanie gabinetu 

zabiegowego w Międzyzdrojach, który cieszy się dużym zainteresowaniem.  
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Radny Zbigniew Mittelstadt  nawiązał do dotacji na ZGGW, w budżecie znajduje różne kwoty na ten 

cel, zapytał o to,  która jest obowiązująca.  Burmistrz wyjaśnił, że jedna jest na administrację ( 119 tys. 

zł ), druga na inwestycje. 

Radnemu kwoty te nasuwają wiele zapytań, uważa bowiem,  że wydatki ZGWW w 90 % są  wydatkami 

związanymi z organizacją  imprez, nie znajduje w tej kwocie żadnych merytorycznych działań, 

zmierzających do wypłynięcia wody ze zbiorników.  Można to podsumować jednoznacznie, że wydatki 

są irracjonalne, wręcz widzi szkodę na rzecz Gminy. Osobiście nie widzi powodu, aby  utrzymywać 

ZGWW, podczas gdy Gmina poszukuje drobnych kwot na różne istotne dla nas działalności. Jest to 

zdaniem Radnego „wyprowadzanie 290 tys. środków, które lecą w kanał”. 

Burmistrz zna już to stanowisko Radnego, gdyż niejednokrotnie Radny je artykułuje w swoich 

wypowiedziach. Burmistrzowi  nie obcy jest brak zrozumienia w tej tematyce, jednak stanowczo  

sprzeciwia się określeniu „wyprowadzanie”, gdy  nosi to znamiona przestępstwa. Jeśli włożyliśmy już 

tyle środków, to musimy zakończyć zadanie raportem, który będzie kosztował 70 tys. zł.  Poza tym, 

jeżeli nie pójdziemy w przesył wody z Kodrąbka, to spróbujemy z WPN doprowadzić do porozumienia, 

na mocy którego  ich ujęcie,  które może dać 40 m ³ wody na godzinę, będziemy mogli eksploatować, 

na wszelki wypadek, bez konieczności łożenia na dużą inwestycję Kodrąbek – Międzyzdroje. Będzie to 

gwarancja i zabezpieczenie na wiele lat,  ma  to kosztować ok 100 tys. zł,  zatem jeśli Rada postanowiła, 

że kończy się działalność ZGWW, wówczas możemy wyciąć, jak to ująć radny, ale nie można tego 

zrobić w trakcie.  

 

Radny Mittelstadt ciągle słyszy te same argumenty,  odkąd jest Radnym. Opracowanie miało być 

zrobione inaczej, a zostało to zrobione dosyć miernie.  

Przewodniczący zna ZGWW 25 lat, były różne losy jego istnienia, niegdyś inwestycje robiono głównie 

w Międzyzdrojach i Dziwnowie, Wolin czekał na inwestycje. Dziwnów w międzyczasie się wycofywał, 

gdyż uznał, że nie ma potrzeby przynależności, tymczasem  wrócili do Związku, z prośbą o ich 

przyjęcie, a stało się  tak w sytuacji, gdy zabrakło im wody. Wolin skorzystał najmniej, ale nie ma 

pretensji, dlatego apeluje o to, aby patrzeć szerzej na to zagadnienie, wyważajmy swoje opinie. 

Proponuje zakończyć tę dyskusję. 

Radna Iwona Czyż  podziela pogląd Radnego Zbigniewa Mittelstadta, nie jest celowym 

utrzymywanie związku, dlatego uważa, że ten temat powinien być zakończony już w styczniu, podobnie 

jak sprawa sportu w Gminie, która się przeciąga. Dzisiaj mamy sytuację, że nie mamy spółki, a miały 

być wypracowane wnioski, nawet tego nie mamy. Zatem zostawiamy problemy.  

 

Radny Mateusz Bobek zauważył, że Świnoujście diametralnie zmieniło swoje stanowisko w kwestii 

wody, obawia się jednak,   aby  coś się nie działo o nas bez nas, to jest najgorszy scenariusz. Poza tym 

nie wiemy jak sią będzie zachowywała spółka Wody Polskie, i jakie to będzie miało przełożenie. 

Osobiście uważa, że powinniśmy  zmierzać do likwidacji ZGWW uważając jednak, aby nie wylać 

dziecka z kąpielą.  Temat jest kontrowersyjny od zawsze, gdyż każdy inaczej przedstawia sprawę, 

pamiętajmy jednak, że woda jest dla nas być albo nie być, już wiemy jak to działa, bo mieliśmy taki 

problem ze skażoną wodą w Międzyzdrojach. 

 

Radna Katarzyna Natkańska nawiązując do budżetu powiedziała, że przyjęcie budżetu daje nam zielone 

światło dla różnych działań. Faktycznie, brakuje w budżecie środków na  mieszkania socjalne, co 

również mocno podkreśla, osobiście jest  przeciwnikiem sprzedaży działki na promenadzie,  możemy 

mieć z tego dochody bieżące, jak również jest przeciwna działalności ZGWW. Radna podkreśliła 

również, zresztą  po raz kolejny, nierówne traktowanie klubów sportowych.   

Burmistrz nawiązując do powyższych wypowiedzi powiedział, że używanie argumentu ZGWW w 

trakcie procedury przyjmowania budżetu jest pewnego rodzaju  niezręcznością. Pozwolenie  wodno-

prawne jest na ZGWW, gdyby było na poszczególne Gminy,  to Świnoujście zabrało by całość. 

Burmistrz ustosunkował się do problematyki wodnej, nie mając żadnej rezerwy wodnej,  możemy 

wykreślić Międzyzdroje z gmin turystycznych, nigdy by się do tego nie posunął. Chodzi o 
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zabezpieczenie naszej Gminie, tak na  wszelki wypadek, 150 m wody, niech Świnoujście kopie sobie 

rurkę, a nasze zasoby niech będą przypisane, ale tego się nie da zrobić eliminując właściciela wodno-

prawnego, mimo, że to kosztuje 119 tys. zł z przeznaczeniem na administrację   Trzeba wyszacować 

pewne sprawy, zanim się będzie nagłaśniało. Burmistrz zaapelował, aby nie używać tego argumentu do 

przyjęcia budżetu. 

Jeżeli eksperci mówią  różnie, powiedział Przewodniczący, o ujęciach wody na terenie naszej Gminy, 

więc jakiś problem w tym jest.  Jeśli  dojdzie do sytuacji sztormowej w wnyku której zniszczone zostaną 

klify, to  zasoby wody na ujęciu Biała Góra przepadną bezpowrotnie,  co wówczas?       

 

Radny Zbigniew Mittelstadt zwrócił uwagę, że nie możemy być „jak pies ogrodnika” dla Gminy 

Świnoujście, jest za wsparciem, ale jakie zabezpieczenie stanowi dla naszej Gminy 150 m ³ na godzinę, 

kiedy potrzebujemy przynajmniej 300, tyle właśnie wody potrzebujemy latem. Jest to kaganiec. 

Świnoujście w swoich wariantach zaproponowało nam tylko 50, to jest strzał w kolano.  

Burmistrz nawiązał do średniego zużycia wody, mieć 50% potrzeb maksymalnych, a ich nie mieć,   to 

jest różnica, nie mówimy o kataklizmie. Mieć dodatkowo 150 m, kiedy potrzebujemy 40 % . W nocy 

możemy sobie  zabezpieczyć, zgromadzić wodę,   używając jej w godzinach szczytu.  

 Radny Zbigniew zapytał, na podstawie jakich przesłanek mówi się o zasoleniu wody, nasze 

źródło nigdy nie zostało zasolone???.  

Przewodniczący zauważył, że nasza dyskusja zmierza w nieodpowiednim kierunku. Radny Bogusław 

Sutyła proponuje zamknąć dyskusję.  

Przewodniczący  zamykając dyskusję zaproponował poddać pod głosowanie zaproponowane 

autopoprawki: 

Burmistrz odczytał autopoprawki, które Przewodniczący poddał pod głosowanie.  

1) 75 500,00; za przyjęciem 14 radnych, wstrzymała się 1 osoba  

 

Burmistrz odczytał pismo Janusza Żmurkiewicza Prezydenta Miasta Świnoujście w przedmiocie  

weryfikacji kosztów związanych z dojazdem do Świnoujścia. Wniosek komisji SKiS odnośnie zakupu 

autobusu dla Gminy Międzyzdroje jest jak najbardziej zasadny. Zatem na razie z przykrością się zwraca 

o uzupełnienie środków.  

Radny Mateusz Bobek nawiązując do tej dopłaty zauważył, iż z perspektywy widzimy, że  nasza decyzja 

była błędna, choć było  to działanie prospołeczne, które dzisiaj nas tyle kosztuje. Radny zwrócił również 

uwagę na zachowanie Świnoujścia.  

2) – 8 000,00; za przyjęciem 14 radnych, wstrzymała się 1 osoba. ( bez dyskusji) 

3) 17 500,00 ; za przyjęciem 11 radnych, przeciwko 4 radnych  ( bez dyskusji ) 

4) – 8 000,00 ; za przyjęciem 15 radnych ( bez dyskusji) 

5) 8 00000; za przyjęciem 15 radnych ( bez dyskusji) 

6) 4 794,00 ; za przyjęciem 15 radnych (bez dyskusji) 

7-9) 4 500,00,770,00,111,00; za przyjęciem opowiedziało się 15 radnych. 

10) – 9 100,00; za przyjęciem 15 radnych 

11) 2 000,00 ; za przyjęciem opowiedziało się 15 radnych 

12) – 50 000,00; za przyjęciem opowiedziało się 14 radnych, wstrzymała się 1 osoba. 

Burmistrz nawiązał do Festiwalu Gwiazd, pojawiają się dwa podmioty (sponsorzy), które 

zrekompensują nam środki. Budżet festiwalu nie jest zagrożony.  

13) 5 000,00; za przyjęciem opowiedziało się 14 radnych ( wyszedł M. Bobek) 

14)- 5 000,00; za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych, wstrzymały się 2 osoby ( wrócił Mateusz 

Bobek) 

15)  35 000,00 ; za przyjęciem opowiedziało się 13 radnych, wstrzymał się 2 osoby 

Zmniejszamy udział Gminy w Mitingu lekkoatletycznym. Kwota powinna być wystarczająca, 

wobec innych potrzeb szukał pokrycia. 

16) 170 662,50; za przyjęciem 15 radnych 
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Burmistrz wyjaśnił, że środki były zabezpieczone w budżecie, zatem  przechodzą na przyszły rok, 

gdyż nie zostały wydane.  

17) 52 019,50; za przyjęciem opowiedziało się 14 radnych, wstrzymała się 1 osoba.  

Burmistrz wyjaśnił sprawy spółki dot. sportu, nie wydamy na razie  środków na spółkę, pozostałą 

do rozdysponowania kwota w wys. 50 tys. zł. gdyż nie wykaże się ona  dochodami, zatem kwota 

nie będzie skonsumowana tak długo, dopóki ta spółka nie powstanie. Nie mówimy o tym, że spółka 

będzie wypracowywała zysku, ale chodzi o zminimalizowanie kosztów. 

Zdaniem Radnej Iwony Czyż musimy mieć z tyłu głowy fakt, że spółka będzie nam generowała 

koszty w pierwszych latach funkcjonowania.   

 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie   projekt uchwały w § 2 wydatki budżetu na kwotę 

75 472 974,42 zł, wydatki bieżące 48 405 687,22 zł, wydatki majątkowe 27 067 287,20; za 

przyjęciem opowiedziało się 15 radnych. 

 

w § 3.   6 866 562, 82 zł; za przyjęciem opowiedziało się 15 radnych 

w § 4.   1 911 667, 20 zł; za przyjęciem opowiedziało się 12 wstrzymało się 3 radnych, 

w § 11. 2 786 255,99 zł ; za przyjęciem opowiedziało się 13 radnych, wstrzymała się 2 osoba 

              (zał.nr 9)   1 029 400, 00 zł; za przyjęciem 13 radnych, wstrzymały się 2 osoby  

 

Całość uchwały wraz z autopoprawkami za przyjęciem opowiedziało się 11 radnych, przeciwko 3 

radnych, wstrzymało się 1 osoba.  

Przewodniczący zamknął ten punkt porządku, gratulując Burmistrzowi przyjęcia budżetu, po 

czym ogłosił 15 min. przerwę, po przewie wznowił posiedzenie . 

 

Uchwała Nr XL/420/17 stanowi zał. Nr  22 i 23 do protokołu.  

 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IV/23/11 Rady Miejskiej w 

Międzyzdrojach z dnia    4 stycznia 2011 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Międzyzdroje na lata 2018-2035. 

 

Przewodniczący odczytał pismo RIO w tej sprawie, które stanowi zał. Nr 24 do protokołu  

 

Zagadnienie omówiła Skarbnik Agnieszka Sadka, informując o wprowadzonych autopoprawkach, 

zgodnie z zapisami w projekcie uchwały ( zaciemnione miejsca): 

Burmistrz poinformował, że Gmina będzie miała na koniec roku dług ok. 13 000 000 zł, docierają do 

nas różne pytania, zatem dementuje różne pomówienia, planujemy spłatę 2 100 000 zł, a zaciągniemy 

pożyczkę ponad 2 000 00 zł. Po roku 2018 dług będzie wynosił niespełna 13 000 000 zł, nie ma tutaj 

żadnego zagrożenia dla Gminy.  

 

Przewodniczący zapytał o głos w dyskusji, zgłosił się Radny Mateusz Bobek, który przedstawił  

przygotowane zestawienie na podstawie porównawczej z innymi gminami,  podobnymi potencjałem do 

naszej Gminy. Zestawienie takie dotyczyło opłaty za wodę, w myśl którego nasza Gmina wypadła 20% 

taniej za wodę  od pozostałych gmin. Radny przedstawił  gospodarkę śmieciową, podatki oraz wpływ 

do budżetu z tego tytułu. Oświata, wszystkie gminy dokładają do oświaty. Wynagrodzenia i pochodne. 

Widzimy, że podobnie to wygląda we wszystkich gminach, nawet w tych mniejszych od 

Międzyzdrojów.  Zatem nie jest źle, jeśli chodzi o Międzyzdroje, nie wypadamy źle na podstawie 

przedstawionych danych , powiedział radny kończąc prezentację. 
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Przewodniczący przeprowadził głosowanie autopoprawek, zgodnie z oceną naszego prawnika, można 

to zrobić an block: 

1) Autopoprawki dotyczą zał. nr 1,2,3 za przyjęciem ( zgodnie z projektem uchwały) opowiedziało 

się 11 radnych, przeciwko 3 osoby  (nieobecna Ewa Trott) 

2) autopoprawka w podstawie prawnej; za przyjęciem opowiedziało się 14 radnych 

 

Całość uchwały wraz z wprowadzonymi autopoprawkami opowiedziało się 11 radnych, przeciwko były 

3 osoby ( nieobecna Ewa Trott) 

 

Uchwała Nr XL/421/17 stanowi zał. Nr 25 i 26   do protokołu.  

10. Projekt uchwały w sprawie zgody na sprzedaż nieruchomości. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że chodzi tutaj o małą  działkę zajmowaną przez trafostację na Pomeranii 

Inwestor wystąpił o jej  zakup. Robimy przetarg, są tam urządzenia ENEI. Urząd dokona 

wyceny, mamy nadzieję na dobrą cenę. Było to procedowane na komisjach  

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. Komisja RGiB opowiedziała się 4 głosami za przyjęciem  

2. Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie 7 głosami za przyjęciem  

 

Przewodniczący otworzył, i zamknął dyskusję, poddając pod głosowanie projekt uchwały, za 

przyjęciem opowiedziało się 14 radnych.  

 

Uchwała Nr XL/422/17 stanowi zał. Nr 27 i 28   do protokołu.  

 

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości.11. Projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2018 rok. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że Gmina dobrze realizuje zadania z tego zakresu, mamy psychologów i dobrą 

opiekę w ramach tego programu, a dzieje się tak dzięki znacznym wpływom za koncesje alkoholowe. 

Podziękowania dla pracowników OPS  za duży wkład pracy. 

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. KRGiB opowiedziała się pozytywnie   

2. KSKiS 7 za przyjęciem  

 

Przewodniczący otworzył i zamknął dyskusję, poddając pod głosowanie projekt uchwały, za  

przyjęciem opowiedziało się 14 radnych. 

 

Uchwała Nr XL/422/17 stanowi zał. Nr 29 i 30  do protokołu.  

 

12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2018 rok. 

 

Jest to analogia z poprzednią uchwałą, powiedział Burmistrz Leszek Dorosz  
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STANOWISKA KOMISJI  

1. KRGiB opowiedziała się pozytywnie  

2. KSKiS 7 za przyjęciem  

 

Przewodniczący zaproponował bez dyskusji przeprowadzić głosowanie, za przyjęciem 

opowiedziało się 14 radnych. 

 

Uchwała Nr XL/423/17 stanowi zał. Nr31 i 32  do protokołu.  

13. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu 

Ochrony Środowiska w Międzyzdrojach, w sprawie dofinansowania i utrzymania 

stadionu miejskiego w Międzyzdrojach. 
 

Zagadnienie omówił Burmistrz, projekt został szczegółowo omówiony na posiedzeniach komisji, kwota 

podzielona przez powierzchnię,  daje nam odpowiednią kwotę. Powinna ona wystarczyć na bieżące 

utrzymanie i inne wydatki związane ze stadionem. 

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. KRGiB opowiedziała się pozytywnie  

2. KSKiS 2 za przyjęciem, 2 osoby wstrzymały się   

 

Radna Katarzyna Natkańska zapytała Burmistrza o ustalenia związane z profesorem 

Cieszykiem, który był zainteresowany wybudowaniem obiektu medycznego, Burmistrz 

wyjaśnił, że sprawa nie jest  aktualna ze względu na brak możliwości finansowania, choć osoba 

ta jest autorytetem w tej dziedzinie, i szkoda, ale temat jest otwarty.   

 

Przewodniczący zamknął dyskusję, poddając pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 

opowiedziało się 14 radnych. 

 

Uchwała Nr XL/424/17 stanowi zał. Nr 33 i 34  do protokołu.  

 

14. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego przy „Kawczej Górze” obejmującego 

działki oznaczone numerami: 439 i 160/5 obrębu 20 jednostki ewidencyjnej Gminy 

Międzyzdroje. 
 

Zagadnienie omówił Burmistrz, inwestor działki na Kawczej Górze zwrócił się o zmianę zapisów w 

planie. Ponieważ działka leży w sąsiedztwie WPN procedura będzie dotyczyła uzgodnień właśnie z 

parkiem i raportu oddziaływania na środowisko. Trzeba również powiedzieć, co w zamian. Inwestor 

będzie się zwracał do Rady w tej sprawie, nawet pomimo uzgodnień, które zaistnieją . Obostrzeń w tym 

zakresie jest wiele, ale ta kwestia dopiero przed nami, nie obawiajmy się, że o czymś dzisiaj 

dyskutujemy, dajemy tylko zielone światło do podjęcia działań formalnych  

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. KRGiB opowiedziała się pozytywnie  

2. KSKiS  za przyjęciem  4 osoby, wstrzymały się 2 osoby  
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Przewodniczący zamknął dyskusję, poddając pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 

opowiedziało się 7 radnych, przeciwko 3 radnych, wstrzymały się 4 osoby.  

 

Uchwała Nr XL/425/17 stanowi zał. Nr 35 i 36 do protokołu.  

 

15. Projekt uchwały w sprawie zmiany w Statucie Sołectwa Wicko. 
 

Przewodniczący poinformował, że Wicko wystąpiło o zmiany w statucie, chodzi o zagospodarowanie 

terenu na podstawie umowy ze starostwem, aby sołectwo mogło z niego korzystać, dysponujemy 

protokołem w sprawie konsultacji, zał. Nr 37 do protokołu 

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. KRGiB opowiedziała się pozytywnie  

2. KSKiS 6 za przyjęciem  

 

Przewodniczący zamknął posiedzenie, poddając pod głosowanie projekt uchwały, za 

przyjęciem opowiedziało się 13 radnych, 1 wstrzymała się od głosu. 

 

Uchwała Nr XL/426/17 stanowi zał. Nr 38 i 39  do protokołu.  

 

16. Projekt uchwały w sprawie zmiany w Statucie Sołectwa Lubin.  
 

Zagadnienie omówił Przewodniczący, przedstawiając protokół z konsultacji społecznych w tej sprawie, 

zał. Nr 40 do protokołu. Dotyczy to wyposażenia terenu już użytkowanego, uchwała wymaga  

publikacji, której wcześniej nie było. Chodzi również o zagospodarowanie terenu, jak również ilości 

osób podejmujących decyzje na radach sołeckich.  

  

STANOWISKA KOMISJI  

1. KRGiB opowiedziała się pozytywnie  

2. KSKiS 6 za przyjęciem  

 

Przewodniczący zamknął posiedzenie, poddając pod głosowanie projekt uchwały, za 

przyjęciem opowiedziało się 14 radnych. 

 

Uchwała Nr XL/427/17 stanowi zał. Nr   41 i 42 do protokołu.  

 

17. Protokół z kontroli Międzynarodowego Domu Kultury w zakresie dochodów 

uzyskanych z wynajmu pomieszczeń oraz dzierżaw za rok 2016, w porównaniu z 

rokiem 2015. 

 

Protokół odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Adam Jakubowski, stanowi on zał. Nr 

43 do protokołu.  

Radna  Iwona Czyż zapytała, z czego wynika zapis dot. ujednolicania. Przewodniczący Komisji 

wyjaśnił, że chodzi o to, że były podobne powierzchnie, a różne wartości dotyczące korzyści 

materialnych. Należy je ujednolicić. 
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Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 14 

radnych.  

18. Sprawozdanie Burmistrza Międzyzdrojów z   prac między sesjami. 

Burmistrz przedstawił kalendarium, które stanowi zał. Nr 44 

 

Radna Iwona Czyż zapytała o zmiany programowe, Burmistrz wyjaśnił, że spotkanie dotyczyło 

zmian w  telewizji publicznej, w zależności od zajmowania się poszczególnymi zadaniami, 

będą dyrektorzy, którzy będą decydowali o rozrywce. Uzgadnialiśmy naszą transmisje na 

antenie. Burmistrz przedstawił dylematy związane z organizacją, czasem antenowym,  

Inwestycje stanowią zał. Nr 45 do protokołu. 

  

19. Informacja Przewodniczącego Rady w zakresie spraw wniesionych do Rady oraz o 

działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

Przewodniczący przedstawił korespondencję która wpłynęła do Rady Miejskiej: 

1) dotyczy Pisma ZWiK z dnia 2.10.2017 r. ( EA/PW/1579/2017 ) oraz pisma z dnia 25.10.2017 

r. ( EA/PW/1767/2017) w sprawie realizacji projektu „Poprawa zaopatrzenia w wodę Gmin: 

Dziwnów, Międzyzdroje, Wolin, Świnoujście.  

STANOWISKO Rada Miejska  potwierdzała zgodę na realizację tytułowego zamierzenia, 

zgodnie z wariantem I, wskazując jednocześnie na  przystąpienie do uzgodnienia treści umowy. 

Takie stanowisko zostało przyjęte  stosunkiem głosów: 10 za przyjęciem, wstrzymała się 1 

osoba (nieobecny M. Bobek, Dorota Klucha, Ewa Trott, Zb.Mittelstadt)    

2) Przewodniczący nawiązał do wcześniejszej korespondencji dot. pisma grupy  handlowców, 

prowadzących punkty handlowo-gastronomiczne przy ul. Boh. Warszawy 18a, w temacie 

wykupu dzierżawionych lokali. Komisje opowiedziały się w tej sprawie, nie wyrażając zgody  

na sprzedaż lokali. Stanowisko takie poddane pod głosowanie uzyskało poparcie 11 radnych, 

wstrzymała się 1 osoba .  

1) Pismo z dnia 6.11.2017 r. w sprawie wniosku Pani Małgorzaty Sagan dot. zgody na trwałą  

zabudowę części dzierżawionego terenu, położonego w pasie drogi wewnętrznej – Plac 

Neptuna, z przeznaczeniem na ogródek gastronomicznych. Komisje nie wyraziły zgody na tę 

propozycję, co Przewodniczący poddał pod głosowanie,  przeciwko opowiedziało się  11 

radnych, wstrzymała się 1 osoba. 

2) Pismo z dnia 5.10.2017 r. dot. propozycji uporządkowania handlu obnośnego, sprawa ta nie 

została jeszcze ostatecznie zaopiniowana przez Radę Miejską,  ze względu na konieczność 

zasięgnięcia opinii prawnej w tym temacie.  Radni wypracują ostateczne  stanowisko w 

przedmiocie przedłożonej propozycji w styczniu. 

3) Pod wieżyczkami, czekamy na uzupełniające materiały w tej sprawie.  

4) Sprzedaż lokalu mieszkalnego przy Tysiąclecia Pani Sz. Oczekujemy na opinię prawną w tym 

temacie. 

Pan Radny Mateusz Bobek  na komisji nakreśliliśmy oczekiwania dot. uchwały, zaproponowano 2. 

Rozwiązania, zajmiemy się na sesji styczniowej. 

5) Wniosek Spółki Heureka w sprawie zbycia nieruchomości, nie mamy jeszcze opinii prawnej. 

6) Lokalizacja przystanku autobusowego w cz. wschodniej. Kosztorys został przygotowany, 

Burmistrz odczytał pismo w tej sprawie. 

Radny Mateusz Bobek ustosunkował się do wyliczenia kosztów, ok. 20 tys. zł. Na miejscu była komisja, 

miejsce spełnia warunki może trzeba się zastanowić jednak, należy się jednak zastanowić, czy pozostali 

przewoźnicy będą  dojeżdżali na ten przystanek, może będzie to utrudnienie związane z włączaniem się 
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do ruchu w tym miejscu, które w sezonie jest dosyć ruchliwe. Radny zaproponował, aby przed realizacją 

wystosować takie pytanie do przewoźników, żeby się nie okazało, że będą dodatkowe koszty. Burmistrz 

zapewnił, że zrobi takie zapytanie.   

20. Odpowiedzi  na interpelacje i zapytania. (brak) 

 

21. Wnioski komisji i radnych. 

 

1) Filip Szyszkowski wnioskuje o przegłosowanie idei dot. stworzenia  budżetu obywatelskiego. 

W styczniu  komisja się tym zajmie. Wniosek poddany pod głosowanie uzyskała 11 głosów za, 

wstrzymała się 1 osoba.  

2) Radna Iwona Czyż nawiązała do klubów sportowych, na dzisiaj nie zostało wypracowane żadne 

stanowisko w tej sprawie, a otwarcie ofert już 5 stycznia, czy można przed konkursem 

wnioskować w tej sprawie (chodzi o wprowadzenie pewnych ograniczeń w tej sprawie, np. 

wyłączenie z refundacji koszty  przejazdu taksówkami, zwrot do wysokości biletów PKP) 

Pytanie, czy będzie to jeszcze możliwe do przeprowadzenia przed konkursem. Chciałaby złożyć 

taki formalny wniosek w tej sprawie.  

 

Na posiedzenie zaproszono Panią Jadwigę Bober, która ustosunkowała się do pytania Radnej Iwony 

Czyż, która zapytała, czy wprowadzenie wniosków na dzisiejszej sesję, które by ograniczały wydatki 

klubów, znajdzie odniesienie do ogłoszenia konkursu. Pani Bober wyjaśniła, że na dzień dzisiejszy 

wspieramy się na uchwale obowiązującej, która nie została zmieniona. Na niektóre zapisy nie zezwala 

nam prawo. Wpisanie ograniczenia   

Radny Mateusz Bobek ustosunkował się do zagadnienia można wskazać w ofercie, ze wydatki na 

transport czy wyżywienie nie mogą przekraczać pewnych kwot. Trudno jednak znaleźć jeden garnitur 

dla wszystkich klubów, gdyż każdy klub ma inną specyfikę. Poza tym boi się, że jak stworzymy zbyt 

duże restrykcje, to kluby nie będą mogły się w tym poruszać uniemożliwiając funkcjonowanie. Jednak 

najlepszym rozwiązaniem będzie stworzenie jednego organizmu dla klubów, ale róbmy to umiejętnie, 

aby nie wylać  dziecka z kąpielą.    

Radna Iwona Czyż zaproponowała, aby rozpocząć w styczniu procedowanie nad uchwałą, gdyż 

jesteśmy w punkcie wyjścia, jak możemy pomóc na dzień dzisiejszy. 

Pani Jadwiga Bober zauważyła, że każdy klub ma inną specyfikę, zatem jedyne co nam pozostaje to 

zdyscyplinować kluby, gdyż każdy ma inne koszty działalności wynikające z innej specyfiki, nie można 

tutaj nałożyć żadnych ogólnych ram. Nie mamy żadnych instrumentów wynikających z uchwały. 

Ogłoszenie o konkursie musi być ogłoszone na 21 dni, a to już nam robi dosyć daleki termin. Zostawmy 

to na dzisiaj w takiej formie.  

Radna Iwona Czyż wnioskuje o to, aby zacząć od stycznia pracować nad uchwałą, apeluje o ujęcie tego 

w planie pracy.  

Najrozsądniejsza będzie praca 2.torowa, będziemy tworzyć  razem ten katalog, gdyż to nie jest takie 

proste, zaproponował radny Mateusz Bobek. 

Radny Bogusław Sutyła zaproponował włączeni liderów klubów do tych prac.   

Pani Halina Sielecka, mieszkanka Międzyzdrojów  nawiązała do problematyki związanej z 

bezpieczeństwem na Gryfa Pomorskiego Las. Został złożony wniosek w tej sprawie. Tam się dzieją 

dantejskie sceny i dziwi, ze nic jeszcze nie zostało zrobione w tej sprawie. 

Przewodniczący przyjął wniosek         

Pan Kot Mieszkaniec Lubina. Mieszkaniec związany z tym miejscem od 20 lat, jest inicjatorem drogi i 

bramy wjazdowej. Nawiązał do bałaganu w Lubinie i lekceważenia sołtysa Lubina. Jest tam bałagan, 
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brama Lubina straszy, śmietnik na wjeździe. Pokazano zdjęcia Lubina, które pokazują 

nieprawidłowości, napisy na murach. Na ulicy Geodezyjnej jest nieoznakowane miejsce, nieoświetlone 

miejsca, źle posadowione znaki „ślepa ulica 30 km/godz.” znaki są nieodpowiednie w tym miejscu. 

Zwrócił się do Radnej Lubina, aby zwracała na to uwagę  

Przewodniczący przypomniał, że sołectwa posiadają swoje środki i w gestii sołectw jest porządkowanie 

takich spraw. Zaprosił na posiedzenie komisji, to jest właściwe miejsce  do tego rodzaju spraw. Sprawa 

zostanie zweryfikowana przez Burmistrza odnośnie oznakowania i zweryfikowanie tego oznakowania.      

Pani Anna Oleksy nawiązując do wypowiedzi zauważyła,  że zainteresowani nigdy nie uczestniczą w 

zebranych wiejskich. Wszystkie sprawy są w toku, to wcale nie jest tak, że nic się nie robi, a Radzie 

sołeckiej są znane te sprawy  

Pani Kot odpowiedziała, że zebrania są mało interesujące i nieudolnie prowadzone przez sołtysa.  

 

22. Wnioski i skargi mieszkańców. 

 

Pani Teresa Purgal podziękowała Radzie, że dobrze zarządzają środkami publicznymi. Wszędzie widzi 

postęp, w tym również była w sołectwach i zwróciła uwagę na ładnie zagospodarowane miejsca i 

nieruchomości. Nasza Gmina jest piękna i z taką opinią wyjeżdżali nasi goście.  Można ten postęp 

zauważyć na każdym kroku. Pani Purgal podziękowała za siłownię napowietrzaną, która ufa, że będzie 

jeszcze dopracowana o pewne szczegóły. Jak również skate parku, jak również  scalenia sportu, co jest 

dobrym pomysłem. Wszyscy są tym zachwyceni. Godny podziwu jest budżet, który stoi na mocnych 

nogach, życzy realizacji. Jednak nigdy nie jest tak, aby nie mogło być lepiej . Stąd pomysł dotyczący 

naszych seniorów, jest już wiele zrobione, ale wnioskuje również o to, czy z budżetu Gminy można 

pomóc seniorom poprzez rehabilitację seniorów. Chodzi o to, aby przynajmniej raz w roku 

zrekompensować zabiegi rehabilitacyjne, wiemy, że nie wszystkich jest stać na takie działania, można 

to jakoś ograniczyć. Czy może liczyć na to, że ktoś zechce się  tym zająć,  nie tylko od strony finansowej, 

ale od strony ludzkiej.   

Radny Mateusz Bobek ma nawet pomysł, dopłacamy do linii autobusowej 200 tys. zł, można podjąć 

decyzję, że rezygnujemy z tego działania, które nas przerasta i mamy 200 tys. zł na ten cel. To 

Świnoujście wprowadza taką kartę dla seniora, można iść takim tropem.  

W ramach  budżetu obywatelskiego można tym się zająć, zaproponował Przewodniczący Rady. 

Radny Filip Szyszkowski  nawiązał do tej idei, którą zapoczątkowało Świnoujście, dlatego też zaprasza 

na komisje styczniową, sprawa zostanie rozpoznana na komisji, zaprasza Panią Purgal na posiedzenie. 

Zagadnienie zostało już częściowo rozpoznane, gdyż o tym się już rozmawia - dodał Burmistrz. 

Pani Teresa Purgal zapytała również Burmistrza,  kiedy Pani Kostrzewa otrzyma mieszkanie w budynku 

przy ul. C. Skłodowskiej dla niepełnosprawnych. Burmistrz odpowiedział, że najpóźniej w lutym, 

będzie pierwszą osobą, która otrzyma mieszkanie, zapewnił Burmistrz     

Radna Iwona Czyż zwróciła uwagę Przewodniczącemu Rady, że komentował głosowanie radnych, nie 

było to na miejscu, skoro  tyle się powiedziało o kulturze.  

Radna Dorota Klucha poprosiła o zwrócenie uwagi na następujące kwestie:  

• dziury na odcinku Lipowa – Gintera ( koło kościoła), może uczulić ZOŚ na te ubytki. 

• Radna  zapytała również co z budynkiem przy Biedronce, czy  nie została przekroczona 

wysokość budynku, wszak jest tam plan zagospodarowania przestrzennego. Burmistrz wątpi w 

samowolę, nie dostaliby pozwolenia, gdyby było coś nie tak 

• Ulica Zwycięstwa, kawiarnia Państwa Irys, sąsiednie budynki bardzo szpecą, czy nie można 

wystąpić do właścicieli o uporządkowanie terenu. 
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Czy można złożyć wniosek o odwołanie nieudolnego Sołysa, zapytał mieszkaniec Lubina Pan Kot. 

Przewodniczący udzielił odpowiedzi jak to wygląda proceduralnie. 

Co stojak  na rowery ma szansę być zrealizowany  przed sezonem,  zapytała radna Iwona Czyż. 

Burmistrz zapewnił, że jest to możliwe do realizacji. 

Radny Bogusław Stuła zapytał w kwestii  ulic   Leśna,  róg Lipowej, prośba od mieszkańców o 

posadowienie pojemnika na piasek. Jak bywa ślisko jest to uciążliwe miejsce .    

 

23. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący zamknął obrady XL Sesji Rady Miejskiej w Międzyzdrojach, przekazując życzenia 

świąteczne i zapraszając na wigilię W MDK. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokółowała: 

M.Nurkowska   

 


